
 
Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite vuosittain hankittavan joulukuusen 
korvaamisesta pysyvällä joulukuusella 
 
Kaupunginvaltuusto 31.1.2022 § 23 
 

Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Raision kaupunki etsii vuosittain uuden kaupungin joulukuusen 
pystytettäväksi museokeskus Harkon eteen. Joulukuusta etsitään 
ensisijaisesti Raisiosta – toisinaan kuusi löytyy helposti ja toisinaan sitä 
joudutaan etsimään pitkän kaavan mukaan. Viime jouluna kaupunki joutui 
turvautumaan kuusen sijaan siperianpihtaan. 
 
Kaupungin joulukuusi ja sen valojen sytyttäminen ovat tärkeitä perinteitä, 
jotka ilahduttavat joka joulu kaupunkilaisia ja Raisiossa vierailijoita. 
Vuosittain uuden kuusen etsiminen kaipaisi kuitenkin 
ilmastoystävällisempää ja kestävämpää tapaa korvaajakseen. 
 
Esitän, että Raisio siirtyy pysyvän kaupungin joulukuusen käyttämiseen. 
Pysyvän kuusen kasvattamista tai tontille siirtämistä tulee selvittää 
viimeistään samalla, kun kaupungintalon korttelia aletaan kehittämään. 
 
Pysyvä kuusi näyttää kaupunkilaisille tärkeää esimerkkiä kestävämpään 
kuluttamiseen siirtymisestä ja kannustaa päättäjiä ja viranhaltijoita 
kehittämään kaupungintalon korttelia vehreys edellä. Raisio tunnetaan 
upeista viheralueistaan, ja kaupungintalon kortteli ja sen joulukuusi voisivat 
olla uusi ihastelun kohteemme. 
 
Emma Lindqvist ja Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 
 
Juha Jormanainen Eveliina Tyyskänen 
Jonni Moislahti Kimmo Kosonen 
Jani Suominen Jari Salonen 
Niko Dahlgren Aleksi Suro 
Niina Äikäs  Hannele Lehto-Laurila 
Janne Laulumaa Mirva Salonen 
Annika Ollila  Ella Mylly 
Saila Rintee  Anneli Kivijärvi” 
 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
Kaupunginhallitus 7.2.2022 § 58 
 

– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Emma Lindqvistin aloitteen 
vuosittain hankittavan joulukuusen korvaamisesta pysyvällä joulukuusella 
infralautakunnan valmisteltavaksi – –. 

 
 
Infralautakunta 12.09.2023 § 83  
  
 Valmistelijat: kaupungininsinööri Mikko Kunttu ja vihersuunnittelija Markku 

Tuominen, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Valtuutettu Emma Lindqvist ym. valtuutetut jättivät aloitteen koskien 
vuosittain hankittavan joulukuusen korvaamista pysyvällä joulukuusella. He 
esittävät pysyvän kuusen kasvattamista tai tontille siirtämistä viimeistään, 
kun kaupungintalon korttelia aloitetaan kehittämään. 



 
Harkon edustalle VPK:n puistoon vuosittain pystytettävän kuusen 
hankintatoimet aloitetaan yleensä lokakuun alussa laittamalla kaupungin 
sivuille kuusenhakuilmoitus. Viime vuonna kuusiehdokkaita tarjottiin 
yhteensä 30 kpl. Ehdotuksista 12 kpl sijaitsi Raisiossa. Ehdotuksien 
saavuttua projekti etenee katselmoitavien kuusien valintaan. 
Vihertyönjohtaja ja vihersuunnittelija käyvät kohteissa tarkastamassa 
valitut kuusiehdokkaat. Sopivan kuusen löydyttyä sovitaan omistajan 
kanssa noutopäivä. Kuusen noutamiseksi varataan lavettiauto ja nosturi 
sekä suunnitellaan kuljetusreitti ja sovitaan valojen asennusajankohta. 
Valaistuskauden lopuksi kuusen runko sahataan 3 m pätkiksi ja toimitetaan 
asiakkaalle polttopuuksi asiakkaan niin halutessa. 
 
Joulukuusi on aina onnistuttu saamaan Raision alueelta. Tarjottavat kuuset 
ovat yleensä puita, joista asiakkaat haluavat eroon eri syistä. Yleisimmät 
syyt ovat puun liian suuri koko suhteessa pihaan sekä puun varjostaminen. 
Kuusen haku- ja pystytyskustannukset sekä valojen asennus maksavat n. 
5.200–5.400 euroa / vuosi. 
 
Pysyvän kuusen kasvattamiseen 1,5 m korkuisesta taimesta 18 metriseksi 
kuluu aikaa noin 40 vuotta. Kookkaan kuusen siirtäminen paikalle on 
erittäin haastavaa ja siirron onnistuminen on hyvin epätodennäköistä 
siirrossa syntyvien juuristovaurioiden vuoksi. Kuusen nykyistä 
sijaintipaikkaa halkoo kaukolämpölinja, jonka läheisyyteen ei voi istuttaa 
kasvillisuutta. Joulukuusen paikkaa on mahdollista vaihtaa 
tulevaisuudessa, kun kehitetään hallintokorttelia ja ydinkeskustaa. E18-tien 
toteutuminen mahdollistaisi myös joulukuusen siirtämisen keskeisempään 
paikkaan mahdollisen uuden torin yhteyteen. 
 
Uutena ja erilaisena vaihtoehtona voisi järjestää taidekilpailun ja tilata 
taiteilijoilta ehdotukset kuusta mukailevasta taideteoksesta valoineen. 
Materiaalina voisi olla esimerkiksi Corten-teräs. Edellä mainitulla ratkaisulla 
Raisio olisi ennakkoluuloton edelläkävijä joulupuurintamalla. 
Tulevaisuuden Raisiossa meillä voisi olla joulukuusista sekä moderni että 
perinteinen versio. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 
 

Päätösehdotus Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 25.09.2023 § 325  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 02.10.2023 § 110    
1083/10.03.01.01/2022    
  



Esittelijä Kaupunginhallitus 
 

Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.   
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 


